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Milí přátelé, 
jistě jste si všimli, že při bohoslužbách od začátku škol-
ního roku někteří mladí neodcházejí do Nedělní školy. Je 
to proto, že jsme rozjeli roční konfirmační přípravu, kte-
rá by měla být završena konfirmační slavností na Svato-
dušní svátky 2011. Abyste se také o našich mladých 
mohli něco bližšího dozvědět, zeptal jsem se jich na ně-
kolik otázek. Věřte nebo ne, není to zrovna snadná četba 
(nic k odpolednímu kafíčku). Mnohé termíny Vám jistě 
nebudou známé (a i já, ačkoli ještě nemám třicet, jsem si 
mnohdy nebyl jistý, zda dotyčný název přepisuji správně 
– vůbec jsem nevěděl, o co jde…). Ale co! Vždyť tak 
máte možnost se našich mladých zeptat – oni Vám to jis-
tě rádi vysvětlí. 

Rozhovor s našimi konfirmandy 
 
Jaké je tvoje oblíbené jídlo? 
Dalibor Jehlář: Řízek s bramborem 
David Stokláska: Dobré maso + krokety 
Ester Došková:  
Magda Jehlářová: Svíčková 
Magda Zacpalová: Všechna, která uvaří maminka 
Šimon Zacpal: Sladkosti 
Do které země, nebo na jaké místo by ses rád/ráda 
podíval/a? 
Dalibor Jehlář: Kanada 
David Stokláska: USA 
Ester Došková: Do Francie 
Magda Jehlářová: Francie 
Magda Zacpalová: Na konec světa 
Šimon Zacpal: USA 
Jaký je tvůj oblíbený televizní pořad? 
Dalibor Jehlář:Ordinace v Růžové zahradě 
David Stokláska: Ordinace v Růžové zahradě; Prostřeno 
Ester Došková:  
Magda Jehlářová: Ordinace v Růžové zahradě 
Magda Zacpalová: seriál Zoufalé manželky 
Šimon Zacpal: Simpsonovi 
Která z knih, které jsi četl/a, se Ti obzvláště líbila? 
Dalibor Jehlář: USAGI (?) 
David Stokláska: Honzíkovy cesty 
Ester Došková: Letopisy Narnie 
Magda Jehlářová: Malý bílý koníček 
Magda Zacpalová: Je jich hodně (od „Lidičky 
z kouzelného stromu“, přes „Bylo nás 5“, až po „MY dě-
ti ze stanice ZOO“). 
Šimon Zacpal: Správná pětka 
 

Jaký styl hudby posloucháš? Jaká je tvá oblíbená hu-
dební skupina? 
Dalibor Jehlář: Pop; David Guetta; Eminem 
David Stokláska: Poslouchám vše, co se mi líbí, nemám 
určitý styl 
Ester Došková: Skillet 
Magda Jehlářová: Pop; ToKioHotel 
Magda Zacpalová: Pop, Disco; David Guetta 
Šimon Zacpal: Pop 
Jaké bys chtěl/a chovat zvíře? 
Dalibor Jehlář: Kočka 
David Stokláska: Pes 
Ester Došková: Psa  
Magda Jehlářová: Pes 
Magda Zacpalová: Lenochoda – s ním bych si sedla ☺ 
Šimon Zacpal: Pes 
Co Tě nejvíc nudí? 
Dalibor Jehlář: Škola 
David Stokláska: Dokážu se zabavit u všeho. 
Ester Došková:  
Magda Jehlářová: Vystěhování myčky 
Magda Zacpalová: Čekání, samozřejmě… 
Šimon Zacpal: Škola 
Co Tě nejvíc u druhých rozčiluje?  
Dalibor Jehlář: Když si ze mě dělají srandu. 
David Stokláska: Přetvářka 
Ester Došková: Přetvářka 
Magda Jehlářová: Přetvářka 
Magda Zacpalová: Přehnané sebevědomí, stále stejné 
chyby, podvádění, nespolehlivost… 
Šimon Zacpal: Blbost 
Čím bys jednou chtěl/chtěla být?  
Dalibor Jehlář: Doktorem 
David Stokláska: Architektem X Hercem 
Ester Došková: 
Magda Jehlářová: Učitelka na Základní škole 
Magda Zacpalová: Člověkem majícím dost času i peněz. 
Šimon Zacpal: Řezníkem 
Jaký byl tvůj nejzajímavější zážitek v posledním ro-
ce? 
Dalibor Jehlář: Objevil jsem Metin 2 Private Server (?) 
David Stokláska: Reprezentační výlet ve fotbale do Švý-
carska 
Ester Došková: 
Magda Jehlářová: Návštěva v Legolandu 
Magda Zacpalová: Když jsem se svým strachem z výšek 
vylezla na skálu, a pak se bála neslaňovat dolů ☺ 
Šimon Zacpal: Výlet do Rakouska 



Co bys udělal/a jako první, kdyby ses stal/a preziden-
tem/prezidentkou? 
Dalibor Jehlář: Zrušit školy 
David Stokláska: Zrušil bych daně. 
Ester Došková: 
Magda Jehlářová: Prodloužila bych prázdniny. 
Magda Zacpalová: Asi bych se rozbrečela – prezident-
kou tedy určitě být nechci. 
Šimon Zacpal: Zrušil bych sociální dávky. 

 
Den evropského kulturního dědictví 2010 

V sobotu 11. září proběhl tradiční Den otevřených dveří 
našeho kostela. Akce, při níž se dovnitř přijdou podívat 
lidé, kteří  jinak chodí okolo a jsou zvědaví, jaké to tu 
máme.  Chce to trošku odvahy nakouknout dovnitř pro 
člověka, který je vychován v tom, že věřící jsou někdy 
„divní“. Je velmi příjemné dodat jim kuráže a pozvat je 
dál. Někdo se hodně ptá – „a kdo ulil váš zvon?“, někdo 
si vzpomene, že sem chodila jeho babička a skoro každý 
je zvědavý, jak vypadá Přerov z výšky kostelní věže. Pro 
tyto případy se výborně hodí využít služeb některého 
z mládežníků sboru. Ti jsou hbití a opakované výstupy – 
letos jich bylo s různě velkými hloučky asi 20 – jim ne-
vadí. Celkem jsme přivítali 111 návštěvníků. To je hezký 
zájem. 

 
Přicházeli jednotlivci, manželské páry i rodiče s dětmi. 
Největší skupina čítala 15 lidí a představili se nám jako 
handicapovaní turisté z Ostravy. Pokud myslíte, že tako-
vý turista má dřevěnou nohu, tak pozor. Většina z nich 
ujde denně 5km a bez problémů vystoupali všechny 
schody až ke zvonu. Naše sestry v presbyterně nachysta-
ly výstavku ručních prací a kdo chtěl, mohl si něco kou-
pit. A ten, kdo má rád kostelní prostor naplněný hudbou, 
si počkal na koncert Gospelového souboru. Tempera-
ment zpěváků a zpěvaček, síla lidského hlasu a síla vý-
povědi gospelových textů nenechala nikoho na pochy-
bách, že věřící jsou „divní“ jako každý druhý.    –šz- 
 
Den díků za stvoření – exkurze Kaňonem Bystřice 
U příležitosti Dne díků za stvoření  jsme se v sobotu 18. 
září 2010  vydali v počtu 7 dospělých a 7 dětí na výpravu 
do neznáma pod názvem  „ Kaňonem Bystřice“ . Zkuše-
ný průvodce Petr  Rejzek známý svými znalostmi  o pří-
rodě umí nadchnout všechny věkové skupiny a tak jsme 
se těšili, co nás tentokrát čeká. 

 
Vyrazili jsme vlakem z Přerova již v 7 hodin ráno a po 
cestě do Domašova nad Bystřicí jsme se kochali hezkou 
krajinou probouzející se do slunečného dne. 
V Domašově jsme dokoupili něco k snědku a naše 13km 
dlouhá expedice mohla začít. Po cestě jsme nabrali vzo-
rek vody z řeky, dozvěděli se zajímavosti o vlivu čistoty 
vody na životní prostředí, o pár desítek metrů dál jsme 
tiše obdivovali kachnu i s mláďaty. 
Poté začal strmý asi dva kilometry dlouhý výstup na ská-
ly. Z výšky se před námi rozprostíralo malebné skalnaté 
údolí s kaňony a kamennými moři.  Prohlédli jsme si i 
horolezecké cvičné stěny.  

 
Při  jedné ze zastávek nám Petr Rejzek předčítal z knihy 
a my  jsme si mohli přemýšlet  o tom, jak má vše 
v přírodě své místo a jak je třeba k takovému bohatství 
s pokorou přistupovat. 
Pak naši mladší členové výpravy začali nabírat tempo a 
my, starostliví dospěláci, jsme se je snažili dostihnout a 
tudíž jsme se našemu průvodci a jeho věrným poslucha-
čům vzdálili. 
Sešli jsme se v cíli naší cesty v Hrubé Vodě. Občerstvili 
jsme se grilovanou klobásou v restauraci  U Supa a vyra-
zili na nedaleké nádraží. Ve vlaku jsme si uvědomili, že 
jsme se připravili o možnost chytnout a prohlédnout si 
raky. Tak tedy příště. Za pěknou výpravu moc děkujeme.
                 – rs- 

Sborový výlet do Opavy 
         Dne 26.9.2010 se konal sborový výlet do Opavy. 
Sešlo se 30 výletníků jak z přerovského, tak hranického 
sboru. Časné ranní vstávání sice leckoho nepotěšilo, al 



ranní 
ospalost 
brzy pře-
šla a my 
vyrazili 
vstříc no-
vému dni.  
Do opav-
ského sbo-
ru jsme 
přijeli i 
díky bra-
vurní jízdě 
pana řidi-
če bez 
problémů 
a včas. Po 
bohosluž-
bách, ko-
najících se 

v místním sborovém domě a které vedl bratr farář Jan 
Lukáš, jsme byli pozváni na občerstvení a besedu 
s opavskými členy. Museli jsme a to velmi rádi ocenit 
vynikající sladkosti, které zákonitě zlepšily náladu i těm, 

kteří začali propadat depresi z deštivého počasí. Bratr fa-
rář zúčastněné seznámil s historií a současností sboru a 
zodpověděl všetečné dotazy - na stav církví v Opavě, na 
to, jak funguje ekumena, jak se sbor angažuje pro veřej-
nost apod. Poté se s námi vydal na procházku centrem 
Opavy.  

České jméno Opava vzniklo spojením germán-
ského názvu APA a keltského AHWA, což obojí zname-

ná vodu či mnoho vody. Zasvěcené tedy nemohlo deštivé 
počasí v bílé (bílá se jí říká údajně proto, že zde bylo 
mnoho bílých paláců) Opavě vůbec překvapit. I přes ne-

přízeň počasí jsme mohli obdivovat historické památky - 
barokní Blücherův palác, měšťanský Dům u Bílého ko-
níčka, Slezské divadlo i novodobější architekturu 
v americkém stylu – obchodní dům Breda-Weinstein (za 
totality se stavba jmenovala OD Průkopník; ještě dnes 
opaváci odpovídají na otázku „Jak idě?“ - „Do Průkop-
níka.“)  i památky církevní. Z těch nás zaujaly kostel 
Nejsvětější Trojice (od něhož se nachází jen kousek sbo-
rový dům ČCE, a který dřív náležel německým evangelí-
kům) a konkatedrála Nanebevzetí Panny Marie, která je 
typickou představitelkou slezské architektury (i když lai-
kovi může spojení ranně gotického a barokního slohu 

připadat trochu kýčovité). Konkatedrála je snad jedinou 
stavbou svého druhu v České republice a je  opaváky na-
zývaná „kostel s nohou“.  

Spoustu z nás nadchla procházka městskými sa-
dy, které jsou opavskou chloubou. Například jedny z 
nejmladších - Sady Svobody s  Ptačím vrchem (v Opavě 
nazývaný Vögelberg) jsou okouzlujícím propojením ar-
chitektonických prvků z konce 19. století (hudební pavi-
lon) a prvků novodobých (kovové 3 metrové plastiky 
ptáků dívajících se na městské hradby). Opava byla ode-
dávna proslulá úpravou městských sadů. V době, kdy 
bývala zemským hlavním městem, jimi mohla dokonce 
soupeřit i s nejvybranějšími parky významných metropo-
lí, a to z hlediska celkové zahradní architektury i z hle-
diska výběru dřevin. Stejně jako historické jádro města, 



byly i sady a parky značně poškozeny druhou světovou 
válkou. Vše muselo být po válce pracně rekonstruováno. 

  
Po procházce jsme přivítali možnost poobědvat 

v restauraci Koruna, která svým krásným prostředím 
(odpovídajícím ***) a chutným jídlem byla příjemnou 
možností, jak mj. ulevit uchozeným nohám a povyprávět 
si navzájem. 

Pršet nepřestávalo a déšť navíc zesílil, takže plá-
novaný odpolední program – arboretum Nový Dvůr a 
systém válečných opevnění - bunkrů - byl po dohodě od-
volán. 
Rozdělili 
jsme se 
podle 
zájmu na 
skupin-
ku, po-
kračující 
v návštěv
ě kavárny 
a cukrár-
ny ☺ a 
na sku-
pinku, 
která za-
vítala do 
Obecního 
domu na 
výstavu 
„Cesta 
města“. 
Ta ná-
vštěvníky detailně seznamovala s historií města od pra-
věku až do 21. století. V této souvislosti je nutno ocenit, 
že Opava žije opravdu kulturně - pořádá se zde spousta 
kulturních (nejznámější je „Bezručova Opava“) a spole-
čenských akcí a vlastní divadlo z ní navíc dělá baštu 
slezské kultury. To my Přerováci máme v tomto směru 
hodně co dohánět (a stejně asi nedoženeme �).  

Na závěr - podtrženo, sečteno: výlet se vydařil. 
Děkujeme našemu Pánu za ochranu po celou dobu výletu 

a za společné chvíle, které jsme mohli jak s opavskými, 
tak navzájem sdílet.           –ej- 

(Dva Petři…) 
 
J. L. Hromádka: Zp ět k prorok ům (1918) (5. část) 
Proroci, jen proroci nás neučí falešnému jasu a optimis-
tickému sebeuspávání. To, co je dnes naší chloubou, ros-
toucí počet modliteben a síní pro shromáždění, - nesmí 
býti nám uklidněním. „Neskládejte naděje své v slovích 
lživých: Chrám Hospodinův jest!“ Kdo dnes až na dno 
okusí velikosti hříchu svého iu své společnosti, kdo po-
zná, jak těžko je duchovně změniti sebe i okolí („Vím, 
Hospodine, že není v moci člověka cesta jeho“), kdo 
prochutná svou vnitřní bezmocnost, ten ztratí planou, fa-
lešnou naději a důvěru – a prožije nutnost, aby se stalo 
něco hrozného a velkého, aby Bůh sám zasáhl do našeho 
života, aby přišel den Hospodinův, den bázně a strachu, 
tmy a hrůzy, den, kdy těžké kmeny se zlomí a lidská srd-
ce se zachví do posledních svých hlubin. Ke Kristu je 
těžká cesta. Ježíš dá odpočinouti jen lidem pracujícím, 
unaveným – a nikoli lenochům, kteří si zbožnost ulehčí. 
Ježíšovo evangelium je sladkým jhem jen těm, kdo ne-
sou břímě duchovní odpovědnosti a závazků, - ale nikoli 
lidem pohodlným, kteří si ze zvěsti o lásce Boží učinili 
zástěru nepravosti. Ježíš je silou jen pro ty, kteří vnitřně 
zdrceni a zlomeni prochutnali chatrnost lidskou až na 
dno-; ty přenese přes propasti okamžitě a náhle (ženu 
hříšnici) – a nikoli naše zákonníky, kteří si zákon Boží 
upravili na pohodlné cesty a horské stezky se zábradlím, 
jkteří používají vystavěné dráhy na strmou horu a s pý-
chou shlížejí na poutníky, kteří těžce a namáhavě stoupa-
jí se svým břemenem. Kde zbožnost není prací a těžkou 
tvorbou životní, tam je náboženství cestou k duchovnímu 
zahynutí. Napřed proroci – a pak evangelium! 

Poslední část uvedeme v příštím čísle.  
 
 

Adresa: Farní sbor ČCE v Přerově, Č. Drahlovského 1, 
 750 02 Přerov 
Telefon: 581 332 268 
E-mail: cce.prerov@gmail.com 
www: cceprerov.estranky.cz  
Číslo účtu: 1882017369-0800 

 
 



Co nás čeká… a (dá-li Bůh) nemine: 
 - 15.10. a 27.10. má br. farář dovolenou 
- 17.10. povede bohoslužby s. Šárka Zacpalová – br. fa-
rář odjíždí na po-vikářský sraz do Veselí (v pondělí ve-
čer se vrací, takže úterní akce ohroženy nejsou!) 
- 23.10. se v Novém Jičíně uskuteční Konvent Morav-
sko-slezského seniorátu  ČCE, kterého se zúčastní tři 
naši delegáti: Petr Kulík, Vladimír Došek a Přemysl 
Dvorský. 
- 28.10. je Státní svátek – všechny sborové akce jsou 
zrušeny 
- 5.-7.11. konfirmandé spolu s br. farářem pojedou na se-
tkání všech konfirmandů ze seniorátu do Blahutovic u 
Jeseníku n/o – téma: „Dva světy?“; hlavními organizáto-
ry jsou: Eva Urbanová (seniorátní pracovnice pro mlá-
dež) Petr Kulík a Hana Chroustová 
- 7.11. bohoslužba na přerovském hřbitově při příležitos-
ti Svátku všech svatých 
- 7.-9.11. br. farář absolvuje pastorační seminář týkající 
se pastýřské služby v nemocnici (v Horní Čermné) 

Informace o jednání staršovstva dne 5.10.2010 
Po přečtení zápisu z minulého staršovstva bratr farář 
shrnul dění ve sboru za uplynulý měsíc.  
- Uskutečnil se výlet do Opavy s návštěvou bohoslužeb, 
prohlídkou města. I když počasí nebylo přívětivé, výlet-
níci jej hodnotili jako výborný. 
- Bratr farář vykonává v nemocnici funkci nemocničního 
kaplana. Na odděleních je o jeho službu velký zájem. In-
formace o možnosti využití duchovní služby proběhla i 
v médiích. 
- Ekumena – po dobu asi dvou let se každý měsíc scháze-
li faráři a kazatelé všech církví zastoupených v našem 
městě k pravidelným schůzkám.  Poslední měsíce však 
zájem ze strany některých upadá. Snahou našeho faráře 
je udržet tato ekumenická setkávání  i různé společné 
ekumenické akce. Snad se to podaří.  
- Konfirmační příprava -  na Svatodušní svátky, tj. 12. 
června 2011, by se měla uskutečnit v našem sboru kon-
firmace. Mládež, které se to týká, dostala přípravné listy. 
Každý list je zaměřený na určité téma. Ve dnech 5.-7.11. 
2010 je plánovaná víkendová akce pro konfirmandy 
v Blahutovicích u Jeseníka nad Odrou. 
- V tomto školním roce se nebude konat náboženství. 
Nejsou děti ve věkové kategorii, které by mohly vyučo-
vání navštěvovat.  Mladší děti navštěvují nedělní školu. 
- Hranický sbor navrhuje uskutečnění tzv. víkendového 
staršovstva (Olomouc, Přerov, Hranice).  Přerov souhlasí 
s výjezdem na pátek a sobotu. 
- Radujeme se z toho, že náš kostel ku příležitosti „Dne 
otevřených dveří“ navštívilo lll osob. 
- Vánoce – dětská slavnost se uskuteční v neděli 19.12. 
2010. 26.12.2010  bude kázat v našem sboru  sestra fa-
rářka Hana Chroustová ze Šumperku, bratr farář Petr Ku-
lík bude sloužit kázáním šumperským. Lenka a Marek 
Čermákovi v období Vánoc uspořádají v našem kostele 
hudební odpoledne, či večer. Datum bude upřesněno 
v dostatečném předstihu. (doufám – poznámka autora ☺)   
Další schůze staršovstva se uskuteční 2.11.2010 a to u 
Stoklásků v Újezdci. 

Zapsala:  Dagmar Čermáková 

Program sborových shromáždění 
(říjen-listopad 2010) 

Út 12.10. 8.00 h br. farář učí na KEA v Olomouci 
13.30 h  Kroužek sester 
15.45 h  Konfirmační příprava 
17.30 h  Biblická hodina 

St 13.10. 10.00 h  br. farář působí v nemocnici 
16.30 h Úřední hodiny 
18.00 h Zkouška Gospelového sboru 

Čt 14.10. 6.30 h Ranní modlitební setkání 
9.00 h  Setkání maminek s dětmi 

Pá 15.10. 17.30 h  Modlitební setkání 
Ne 17.10. 10.00 h  Bohoslužby v Přerově (Š. Zacpalová)  

 + posezení - JIŽ V SÁLE! 
Út 19.10. 8.00 h br. farář učí na KEA v Olomouci 

13.30 h  Kroužek sester 
15.45 h  Konfirmační příprava 
17.30 h  Biblická hodina 

St 20.10. 10.00 h  br. farář působí v nemocnici 
16.30 h Úřední hodiny 
18.00 h Zkouška Gospelového sboru 

Čt 21.10. 6.30 h Ranní modlitební setkání 
9.00 h  Setkání maminek s dětmi 

Pá 22.10. 10.00 h  Setkání přerovských farářů 
17.30 h  Modlitební setkání 

So 23.10. 9.00 h  Konvent MSS ČCE (v Novém Jičíně) 
Ne 24.10. 10.00 h  Bohoslužby v Přerově 

13.30 h Bohoslužby v DD Tovačov 
Út 26.10. 8.00 h br. farář učí na KEA v Olomouci 

13.30 h  Kroužek sester 
15.45 h  Konfirmační příprava 
17.30 h  Biblická hodina 

St 27.10. 10.00 h  br. farář má dovolenou  
18.00 h Zkouška Gospelového sboru 

Čt 28.10. Státní svátek 
Pá 29.10. 17.30 h  Modlitební setkání 
Ne 31.10. 10.00 h  Bohoslužby v Přerově 
Út 2.11. 8.00 h br. farář učí na KEA v Olomouci 

13.30 h  Kroužek sester 
15.45 h  Konfirmační příprava 
17.30 h  Biblická hodina 
19.00 h Schůze staršovstva 

St 3.11. 10.00 h  br. farář působí v nemocnici 
16.30 h Úřední hodiny 
18.00 h Zkouška Gospelového sboru 

Čt 4.11. 6.30 h Ranní modlitební setkání 
9.00 h  Setkání maminek s dětmi 

Pá 5.11. 17.30 h  Modlitební setkání 
Pá- Ne Víkendová seniorátní akce  

pro konfirmandy (s farářem!) 
Ne 7.11. 10.00 h  Bohoslužby v Kyselovicích 

13.30 h Bohoslužby v Přerově 



 


